
 

 

PROTOKÓŁ NR LXVI/2024 

z sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 25 stycznia 2024 r. 

 

W sesji wzięli udział: 

• 12 Radnych Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

• Wójt Gminy Dębnica Kaszubska – Iwona Warkocka 

• Zastępca Wójta Gminy – Karol Żukowski 

• Sekretarz Gminy – Agnieszka Żukowska 

• Skarbnik Gminy – Renata Protasewicz 

• Radca prawny – Robert Krupa 

• Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Dębnicy Kaszubskiej – Izabela Krawczyk 

• Kierownik oczyszczalni ścieków i sieci wod.-kan. w ZGK Sp. z o.o. – Grzegorz Stencel 

• Kierownik Środowiskowego Domu Samopomocy w Motarzynie – Mirosław Turczyński 

• Sierżant sztabowy Posterunku Policji w Dębnicy Kaszubskiej – Rafał Szymanowicz 

Radni nieobecni: Badowski Krzysztof, Olech Marcin, Tutak Bartłomiej,  

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Zatwierdzenie porządku obrad. 

4. Zatwierdzenie protokołu z LXV sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady Gminy Dębnica 

Kaszubska. 

6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr LXIV/531/2023 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 

30 listopada 2023 r. w sprawie określenia wysokości podatku od środków transportowych. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie 

lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się 

w gminnej ewidencji zabytków oraz znajdujących się na terenie Gminy Dębnica Kaszubska 

w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej, oznaczonej 

w ewidencji gruntów nr 1/36, położonej w obrębie ewidencyjnym Niemczewo - Goszczyno, 

Gmina Dębnica Kaszubska. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków korzystania z nieruchomości 

stanowiących własność Gminy Dębnica Kaszubska i oddanych w trwały zarząd szkołom 

publicznym z terenu gminy. 



 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2024 rok. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dębnica Kaszubska 

na lata 2024-2035. 

13. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Dębnica Kaszubska. 

14. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady Gminy Dębnica Kaszubska: 

a) Komisji Infrastruktury i Budżetu, 

b) Komisji Rewizyjnej, 

c) Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, 

d) Komisji Spraw Społecznych. 

15. Wolne wnioski i informacje. 

16. Zamknięcie obrad. 

Porządek obrad po zmianie: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Zatwierdzenie porządku obrad. 

4. Zatwierdzenie protokołu z LXV sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady Gminy Dębnica 

Kaszubska. 

6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr LXIV/531/2023 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 

30 listopada 2023 r. w sprawie określenia wysokości podatku od środków transportowych. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej, oznaczonej 

w ewidencji gruntów nr 1/36, położonej w obrębie ewidencyjnym Niemczewo - Goszczyno, 

Gmina Dębnica Kaszubska. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków korzystania z nieruchomości 

stanowiących własność Gminy Dębnica Kaszubska i oddanych w trwały zarząd szkołom 

publicznym z terenu gminy. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2024 rok. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dębnica Kaszubska 

na lata 2024-2035. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie 

lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się 



 

 

w gminnej ewidencji zabytków oraz znajdujących się na terenie Gminy Dębnica Kaszubska 

w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków. 

13. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Dębnica Kaszubska. 

14. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady Gminy Dębnica Kaszubska: 

a) Komisji Infrastruktury i Budżetu, 

b) Komisji Rewizyjnej, 

c) Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, 

d) Komisji Spraw Społecznych. 

15. Wolne wnioski i informacje. 

16. Zamknięcie obrad. 

Przebieg sesji: 

Ad. 1-2 

Sesja Rady Gminy Dębnica Kaszubska została otwarta przez Przewodniczącego Rady Gminy 

Dębnica Kaszubska Ireneusza Ziółkowskiego, rozpoczęła się o godzinie 11:09 w sali konferencyjnej 

im. Jadwigi Karaś w Urzędzie Gminy Dębnica Kaszubska. Na podstawie listy obecności stwierdzono 

nieobecność trzech radnych oraz stwierdzono prawomocność obrad. 

Ad. 3 

Do porządku obrad nie wniesiono żadnych zmian, wobec czego na sesji obowiązywał porządek 
obrad przesłany z zawiadomieniem o sesji. 

Ad. 4 

Zatwierdzono protokół z LXV sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska VIII kadencji. 

Ad. 5 

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady Gminy Dębnica 
Kaszubska, stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że projekt uchwały był omawiany na 
posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji Rady Gminy. Wynik opiniowania: Komisja Spraw 
Społecznych 3 „za”, Komisja Rewizyjna 2 „za”, Komisja Infrastruktury i Budżetu 5 „za”, Komisja Skarg, 
Wniosków i Petycji 4 „za”. Następnie zapytał, czy są jakieś wnioski bądź pytania do projektu uchwały. 
W związku z brakiem pytań, wniosków o zmianę treści projektu uchwały, Przewodniczący Rady 
Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 
Wynik głosowania: ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0 

ZA (12): Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, Krycki Adam, 
Lejczak Jadwiga, Leśniewski Witold, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski Mateusz, Ziółkowski 
Ireneusz 

PRZECIW (0) 



 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr LXVI/544/2024 i stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Ad. 6 

Projekt uchwały zmieniająca uchwałę nr LXIV/531/2023 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 
30 listopada 2023 r. w sprawie określenia wysokości podatku od środków transportowych, stanowi 
załącznik nr 4 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że projekt uchwały był omawiany na 
posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji Rady Gminy. Wynik opiniowania: Komisja Spraw 
Społecznych 3 „za”, Komisja Rewizyjna 2 „za”, Komisja Infrastruktury i Budżetu 5 „za”, Komisja Skarg, 
Wniosków i Petycji 4 „za”. Następnie zapytał, czy są jakieś wnioski bądź pytania do projektu uchwały. 
W związku z brakiem pytań, wniosków o zmianę treści projektu uchwały, Przewodniczący Rady 
Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 
Wynik głosowania: ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0 

ZA (12): Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, Krycki Adam, 
Lejczak Jadwiga, Leśniewski Witold, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski Mateusz, Ziółkowski 
Ireneusz 

PRZECIW (0)  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr LXVI/545/2024 i stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

W związku z zapowiedzią konieczności dokonania zmian w projekcie uchwały w sprawie zasad 
udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach 
wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków oraz 
znajdujących się na terenie Gminy Dębnica Kaszubska w ramach Rządowego Programu Odbudowy 
Zabytków Przewodniczący Rady Gminy zaproponował zorganizowanie przerwy w obradach. 

Radny Piotr Paczesny złożył wniosek formalny o zmianę porządku obrad poprzez przesunięcie 
projektu uchwały z pkt 7 na pkt 12. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski zarządził głosowanie nad złożonym wnioskiem 
formalnym. 

W wyniku zarządzonego głosowania wniosek został przyjęty. 
Wynik głosowania: ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0 

ZA (12): Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, Krycki Adam, 
Lejczak Jadwiga, Leśniewski Witold, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski Mateusz, Ziółkowski 
Ireneusz 

PRZECIW (0)  



 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem zmienionego porządku 
obrad. 

W wyniku zarządzonego głosowania porządek obrad został przyjęty. 
Wynik głosowania: ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0 

ZA (12): Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, Krycki Adam, 
Lejczak Jadwiga, Leśniewski Witold, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski Mateusz, Ziółkowski 
Ireneusz 

PRZECIW (0)  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Ad. 7 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej, oznaczonej 
w ewidencji gruntów nr 1/36, położonej w obrębie ewidencyjnym Niemczewo - Goszczyno, Gmina 
Dębnica Kaszubska, stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że projekt uchwały był omawiany na 
posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji Rady Gminy. Wynik opiniowania: Komisja Spraw 
Społecznych 2 „za”, 1 „wstrzymuję się”, Komisja Rewizyjna 1 „za”, 1 „wstrzymuję się”, Komisja 
Infrastruktury i Budżetu 4 „za”, 1 „wstrzymuję się”, Komisja Skarg, Wniosków i Petycji 3 „za”, 
1 „wstrzymuję się”. Następnie zapytał, czy są jakieś wnioski bądź pytania do projektu uchwały. 
W związku z brakiem pytań, wniosków o zmianę treści projektu uchwały, Przewodniczący Rady 
Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 
Wynik głosowania: ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1 

ZA (11): Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, Krycki Adam, 
Leśniewski Witold, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski Mateusz, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (0)  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1): Lejczak Jadwiga 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr LXVI/546/2024 i stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Ad. 8 

Projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków korzystania z nieruchomości 
stanowiących własność Gminy Dębnica Kaszubska i oddanych w trwały zarząd szkołom publicznym 
z terenu gminy, stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 



 

 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że projekt uchwały był omawiany na 
posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji Rady Gminy. Wynik opiniowania: Komisja Spraw 
Społecznych 3 „za”, 1 „wstrzymuję się”, Komisja Rewizyjna 1 „za”, 1 „wstrzymuję się”, Komisja 
Infrastruktury i Budżetu 5 „za”, Komisja Skarg, Wniosków i Petycji 4 „za”. Następnie zapytał, czy są 
jakieś wnioski bądź pytania do projektu uchwały. W związku z brakiem pytań, wniosków o zmianę 
treści projektu uchwały, Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem w/w 
uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 
Wynik głosowania: ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0 

ZA (12): Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, Krycki Adam, 
Lejczak Jadwiga, Leśniewski Witold, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski Mateusz, Ziółkowski 
Ireneusz 

PRZECIW (0)  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr LXVI/547/2023 i stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

Ad. 9 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu, stanowi 
załącznik nr 15 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że podczas wspólnego posiedzenia 
wszystkich komisji poinformowano o przygotowywaniu projektu uchwały. Projekt uchwały został 
przesłany drogą mailową do radnych, nie był on opiniowany. 

Skarbnik Gminy Renata Protasewicz poinformowała, że pomoc dla Powiatu Słupskiego zostanie 
przeznaczona na modernizacje dróg powiatowych na odcinku od Dobieszewa do drogi wojewódzkiej 
210, a także od granicy Powiatu Słupskiego do skrzyżowania Mielno Kolonia. 

W związku z brakiem pytań, wniosków o zmianę treści projektu uchwały, Przewodniczący Rady 
Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 
Wynik głosowania: ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0 

ZA (12): Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, Krycki Adam, 
Lejczak Jadwiga, Leśniewski Witold, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski Mateusz, Ziółkowski 
Ireneusz 

PRZECIW (0)  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr LXVI/548/2024 i stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 



 

 

Ad. 10 

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2024 rok, stanowi załącznik nr 18 do 
protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że projekt uchwały był omawiany na 
posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji Rady Gminy. Wynik opiniowania: Komisja Spraw 
Społecznych 4 „za”, Komisja Rewizyjna 2 „za”, Komisja Infrastruktury i Budżetu 5 „za”, Komisja Skarg, 
Wniosków i Petycji 4 „za”. Następnie zapytał, czy są jakieś wnioski bądź pytania do projektu uchwały. 
W związku z brakiem pytań, wniosków o zmianę treści projektu uchwały, Przewodniczący Rady 
Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 
Wynik głosowania: ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0 

ZA (12): Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, Krycki Adam, 
Lejczak Jadwiga, Leśniewski Witold, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski Mateusz, Ziółkowski 
Ireneusz 

PRZECIW (0)  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr LXVI/549/2024 i stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

Ad. 11 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dębnica Kaszubska 
na lata 2024-2035, stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że projekt uchwały był omawiany na 
posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji Rady Gminy. Wynik opiniowania: Komisja Spraw 
Społecznych 4 „za”, Komisja Rewizyjna 2 „za”, Komisja Infrastruktury i Budżetu 5 „za”, Komisja Skarg, 
Wniosków i Petycji 4 „za”. Następnie zapytał, czy są jakieś wnioski bądź pytania do projektu uchwały. 
W związku z brakiem pytań, wniosków o zmianę treści projektu uchwały, Przewodniczący Rady 
Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 
Wynik głosowania: ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0 

ZA (12): Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, Krycki Adam, 
Lejczak Jadwiga, Leśniewski Witold, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski Mateusz, Ziółkowski 
Ireneusz 

PRZECIW (0)  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr LXVI/550/2024 i stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 



 

 

Ad. 12 

Projekt uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie 
lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się 
w gminnej ewidencji zabytków oraz znajdujących się na terenie Gminy Dębnica Kaszubska w ramach 
Rządowego Programu Odbudowy Zabytków, stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

Sekretarz Gminy Agnieszka Żukowska poinformowała, że projekt uchwały podlegał zgłoszeniu do 
Urzędu Ochrony Konkurencji i Konsumentów, a także do Ministerstwa Rolnictwa i Rozwoju Wsi. 
Organy te wyraziły swoje opinie i zgłosiły uwagi do projektu uchwały. W związku z tym należałoby je 
od razu ująć w projekcie. Aby móc tego dokonać poproszono o 10 minut przerwy. 

Przerwa w obradach trwała w godzinach 11:34 – 11:44. 

Po przerwie Sekretarz Gminy Agnieszka Żukowska przedstawiła zakres zmian do wprowadzenia 
w projekcie uchwały. 

 Złożono wniosek formalny o zmianę treści projektu uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji na 
prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 
zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków oraz znajdujących się na terenie Gminy 
Dębnica Kaszubska w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków w zakresie przytoczonym 
podczas sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski zarządził głosowanie nad złożonym wnioskiem 
formalnym. 

W wyniku zarządzonego głosowania wniosek formalny został przyjęty. 
Wynik głosowania: ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0 

ZA (12): Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, Krycki Adam, 
Lejczak Jadwiga, Leśniewski Witold, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski Mateusz, Ziółkowski 
Ireneusz 

PRZECIW (0)  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

Zmieniona treść projektu uchwały stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski zarządził głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 
Wynik głosowania: ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0 

ZA (12): Batóg Marian, Cech Roman, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, Krycki Adam, 
Lejczak Jadwiga, Leśniewski Witold, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski Mateusz, Ziółkowski 
Ireneusz 

PRZECIW (0)  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 



 

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr LXVI/551/2024 i stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

Ad. 13 

Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Dębnica Kaszubska stanowi załącznik nr 29 do 
protokołu. 

Ad. 14 

Ad. a) 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu radny Ireneusz Ziółkowski poinformował, że 
komisja spotkała się 11.01 w celu opracowania planu pracy i sprawozdania z działalności, a także 
18.01 podczas posiedzenia wspólnego wszystkich komisji Rady Gminy. 

Ad. b) 

Wiceprzewodniczący Komisji Rewizyjnej radny Roman Cech poinformował, że komisja spotkała 
się 15.01 w celu opracowania planu pracy i sprawozdania z działalności, a także 18.01 podczas 
posiedzenia wspólnego wszystkich komisji Rady Gminy. 

Ad. c) 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji radny Roman Cech poinformował, że komisja 
spotkała się 11.01 w celu opracowania planu pracy i sprawozdania z działalności, a także 18.01 
podczas posiedzenia wspólnego wszystkich komisji Rady Gminy. 

Ad. d) 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych radny Mateusz Szerlowski poinformował, że 
komisja spotkała się 18.01 podczas własnego posiedzenia komisji, na którym ustalono plan pracy 
komisji i sprawozdanie komisji z działalności. Tego samego dnia odbyło się wspólne posiedzenie 
komisji, na którym opiniowano materiały na sesję. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski zapytał czy są pytania do komisji. Wobec braku 
pytań przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad. 15 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski przeszedł do wolnych wniosków i informacji 
i zapytał czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania, wnioski. Poinformował, że do Rady Gminy 
skierowano projekt uchwały – program opieki nad bezdomnymi zwierzętami oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie gminy Dębnica Kaszubska. Żadne uwagi nie wpłynęły. Skład 
orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku wydał pozytywną opinię o prawidłowości 
planowanej kwoty długu na lata 2024-2035 wynikającej z zaciągniętych zobowiązań. Poinformował 
również, że w niedzielę 28.01 na sali gimnastycznej odbędzie się finał Wielkiej Orkiestry Świątecznej 
Pomocy. Dodatkowo 22.02 odbędzie się zebranie wiejskie w Dębnicy Kaszubskiej. 

Radny Marian Batóg zgłosił konieczność uzupełnienia ubytków w drodze między Niepoględziem 
a Gałęzowem, które pojawiły się po roztopach. 

Wójt Gminy Iwona Warkocka zaapelowała o cierpliwość i ostrożną jazdę. Wszystkich ubytków nie da 
się naprawić w jednym czasie, zwłaszcza przy niesprzyjającej pogodzie. Na bieżąco przekazywane są 
uwagi do zarządców dróg. Każdy, kto uszkodzi pojazd na drodze ma prawo starać się 
o odszkodowanie od zarządcy drogi. 



 

 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski zgłosił konieczność uzupełnienia ubytków w drodze 
wojewódzkiej nr 210 przy wyjeździe z Dębnicy Kaszubskiej w kierunku Bytowa.  

Radny Piotr Paczesny poruszył kwestię wydłużającego się remontu drogi powiatowej i pogłosek z nim 
związanych, a także zbyt wysoko osadzonych krawężników. 

Zastępca Wójta Karol Żukowski udzielił wyjaśnień, iż droga ta cały czas jest w trakcie remontu. 
Wykonawca jeszcze nie zrealizował całości zadania, a obecna wysokość krawężników ulegnie zmianie 
po dodaniu kolejnej warstwy asfaltu. Podobnie jest z pojawiającymi się zastojami wody, które 
zostaną zniwelowane po nałożeniu właściwej warstwy nawierzchni. Aby móc skończyć inwestycję 
muszą być odpowiednie warunki pogodowe. Utrudnienia mogą jeszcze chwilę potrwać. Wydłużenie 
czasu wykonania inwestycji spowodowane jest również koniecznością wymiany rury wodociągowej 
wykonanej z azbestocementu, ale nie jest to jedyna przyczyna wydłużenia prac. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Witold Leśniewski zwrócił uwagę na częste problemy w dostawie 
energii zwłaszcza podczas zimy i wiejących wiatrów. Zaproponował, że spróbować przymusić zakład 
energetyczny do zrobienia przeglądu i wycięcia drzew zagrażających danej linii energetycznej. 
Podczas wichur strażacy kilkukrotnie w ciągu dnia interweniują w związku z powalonymi drzewami, 
a wystarczy zrobić przegląd i od razu widać jakie drzewa są pochylone i stwarzają zagrożenie. 
Informacji na ten temat można zasięgną od mieszkańców lub sołtysów. 

Wójt Gminy Iwona Warkocka poinformowała, że zostanie przekazana informacja o drzewach, które 
położone są najbliżej linii energetycznych i stwarzają zagrożenie okresową przerwą w dostawie 
prądu. Należy pamiętać, że są poszczególni zarządcy terenów, oni sprawują nad nimi pieczę, nie 
wszystkie drzewa można wyciąć. 

Radny Piotr Paczesny poinformował, że Zarówno Lasy Państwowe jak i inżynierowie nadzoru dwa 
razy w roku objeżdżają i zaznaczają które drzewa są stare lub usychają i uważane są za zagrożenie. 
Jednakże trudno jest stwierdzić, które drzewo ma słaby system korzeniowy i może się przewrócić 
podczas wichury. Radny poruszył temat rozprawy sądowej dwóch uchwał. Pierwsza z nich dotyczy 
diet dla radnych, a druga zwrotu kosztów podróży służbowych. Poprosił o przedstawienie 
ewentualnych konsekwencji wynikających z decyzji podjętej przez sąd. 

Sekretarz Gminy Agnieszka Żukowska poinformowała, że w dniu dzisiejszym odbyła się rozprawa 
sądowa. Stanowisko gminy zostało wyrażone w piśmie jako odpowiedź na skargę. Uchwały zaskarżył 
Prokurator stojąc na stanowisku, że uchwały stanowią akt prawa miejscowego. Prokuratura zaczęła 
badać wszystkie uchwały. Rok wcześniej uchwała o dietach zawierała zapis o konieczności publikacji, 
jednakże nadzór zwrócił uwagę, że uchwała nie stanowi aktu prawa miejscowego. Dokonano zmiany, 
a uchwałę o podróżach służbowych sporządzono adekwatnie jak o dietach. Po wydaniu wyroku 
zostaną podjęte korki mające na celu naprawę stanu prawnego. 

Radca Prawny Robert Krupa poinformował, że do tej pory uchwały były uważane za akty 
kierownictwa wewnętrznego, a nie akty prawa miejscowego. Poprzednia uchwała była przekazana 
do nadzoru, który wyraził opinię, że uchwała nie stanowi aktu prawa miejscowego. Taka sytuacja jest 
w całej Polsce. W sądzie odbyły się dwie sprawy sądowe, prawdopodobieństwo uchylenia uchwał 
jest duże. Poprzednie uchwały były sporządzone jako uchwały prawa miejscowego, nadzór nie 
podzielił naszego zdania. Wszystkie wyroki w tej sprawie wykazują, że są to akty prawa miejscowego 
i uchwała powinna być opublikowana. Po uzyskaniu wyniku rozprawy sądowej i otrzymaniu 
uzasadnienia wyroku zostanie rozważona skarga do Naczelnego Sądu Administracyjnego. Co do 
konsekwencji, jeżeli uchwały zostaną uchylone, nie dopuści się do zwrotu diet lub podróży 
służbowych. Aby wyegzekwować przekazane diety dla radnych, gmina musiałaby wystąpić 



 

 

z roszczeniem zwrotu diety. Jeżeli utrzymałoby się, że świadczenie jest nienależne, to wtedy 
komornik może zacząć egzekucję. Jednakże nienależne świadczenie trzeba udowodnić, a tego nie da 
się robić w przypadku wydania środków. Inaczej sprawa wygląda z osobą, która zachowa pieniądze 
na koncie. Będzie się dążyło do naprawy stanu prawnego poprzez następne uchwały. W przypadku 
nienależnie wypłaconych diet podlegają zwrotowi, ale uchwały będą bronione. Prawdopodobnie 
zakończenie sprawy nie nastąpi w tej kadencji. 

Zastępca Wójta Gminy Karol Żukowski odniósł się do problemu drzew stwarzających zagrożenie 
bezpieczeństwa. Leśnicy są fachowcami od drzew, dlatego poprosił o zwracanie szczególnej uwagi na 
drzewa znajdujące blisko pasa drogowego lub na granicy lasu, tak aby reagowali w przypadku 
zagrożenia bezpieczeństwa. 

Radny Piotr Paczesny poinformował, że przekaże te uwagi Nadleśniczemu. Leśnicy zostaną uczuleni 
o konieczności zwracania uwagi na drzewa. 

Ad. 16 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski o godzinie 12:32, po wyczerpaniu porządku 
obrad, zakończył sesję Rady Gminy Dębnica Kaszubska. 

 

Protokołowała: 
Emilia Konopka 
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Ireneusz Ziółkowski 
Przewodniczący Rady Gminy Dębnica Kaszubska 


